
Čas(t) rokodelstva na sejmu AGRA 
Včeraj je na Mednarodnem kmetijsko - živilskem sejmu AGRA v Gornji Radgoni potekal 
strokovni posvet z delovnim naslovom »Izzivi in priložnosti rokodelstva na področju 
kmetijstva« v organizaciji MGTŠ, ki ga je povezoval državni sekretar na omenjenem 
ministrstvu, mag. Dejan Židan. V uvodnih besedah, je med drugim izrazil veselje, da je bil v 
DZ soglasno sprejet Zakon o ohranjanju in razvoju rokodelstva.  
Minister Matjaž Han se je v otvoritvenem govoru zahvalil ekipi, ki je ažurno in kooperativno 
sodelovala pri nastajanju zakona. Avtorica prispevka sem v imenu ZDUS in vseh (skoraj) 2000 
rokodelcev pozdravila navzoče, se zahvalila za vabilo in umeščenost naših rokodelcev v 
Zakon kot enakopravnih deležnikov. Povedala sem, da rokodelstvo v naših društvih ponekod 
živi že več kot 70 let, da nam predstavlja prijetno in koristno preživljanje časa, ki krepi zlasti 
družabne in kognitivne sposobnosti. Ker želimo, da se znanje ohranja in prenaša naprej, 
organiziramo delavnice v vrtcih in  Osnovnih šolah, odmevne pa so tudi naše medsebojne 
delavnice v hotelu Delfin v Izoli.  
Posveta so se kot predstavniki ZDUS udeležili še predsednica Zdenka Jan, podpredsednik 
Željko Kljajič,  nekdanja podpredsednica Vera Pečnik in še 15 rokodelcev iz Pomurja in 
Štajerske.  Vodja sektorja za domače storitve na MGTŠ Franc Stanonik je poudaril prednosti 
zakona za rokodelstvo in rokodelce, in povedal, da bo v oktobru v Moravčah posvet o dvo 
letnem izobraževanju za rokodelce.  
Franc Veršič, član kabineta ministrice za kmetijstvo je izpostavil mnenje, da  je pravilno, da 
sodelujemo tudi kmetijskim ministrstvom.  
Dr. Tomaž Simetinger, ki je zastopal ZDUS, je podal kratek pregled razvoja rokodelstva v 
sosednjih državah ter poudaril, da je rokodelstvo ime za specifična znanja ročnih del, ki so 
praviloma visoko kvalitetna in v manjših količinah, kar pa posledično ni ekonomsko vzdržno 
glede na zdajšnjo zakonodajo.  
Tatjana Čop, predsednica Rokodelskega centra Moravče je povedala, da kljub veselju, da 
zakon imamo, ostaja še veliko odprtih vprašanj: status upokojenih rokodelcev, certifikati, 
ureditev prodaje brez davka, so le glavne ovire od mnogih.  
Ljubica Zgonec Zorko, vodja Konzorcija rokodelskih centrov Slovenije je povedala, da je 
raznolikost posameznih centrov pokazala problematiko na terenu: model delovanja približati 
modelu delovanja na kmetiji,  ni pa pozabila dodati še, kdo bo delil znanje in komu!?  
V rokodelskih delavnicah, ki jih je organiziralo MGTŠ so sodelovali: s področja pletarstva 
Pomelaj, zadruga za razvoj podeželja, Lendava, z lončarstvom pa Zavod Marianum Veržej, 
Rokodelski center DUO. 
Zdenka Bevc Škof, foto Ž. Kljajić 
    
 
 


